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Páteční jednání studentské reprezentace s ministrem školství a mládeže Josefem Dobešem nesplnilo očekávání
představitelů Studentské komory Rady vysokých škol (SK RVŠ). Namísto  předpokládané změny v postoji ministra opět
došlo k diskusi o kosmetických změnách předkládané reformy. Reprezentace vysokých škol, které se v pátek 2. března
účastnily dlouho připravovaného jednání s ministrem školství o dalším osudu předložených věcných záměrů zákona o
vysokých školách, neuspěly.

Zprava: Heda Čepelová, SKRVŠ, Martin Holý, AS UK, Markéta Havelková, SUUK, Richard Císler, iniciativa Za svobodné
 vysoké školy, Miroslav Jašurek, předseda SK RVŠ, Tomáš Zloch, předseda studentské unie ČVUT, Barbora Kunzová,
AS ČVUT, David Hoffman, AS ČZU, Marek Vyoral, Asociace studentů ČZU
„My jsme na dnešní jednání šli s očekáváním, že ministr školství se jasně postaví k požadavkům, které reprezentace
vysokých škol opakovaně kladly a které velké studentské protesty jednoznačně podpořily,“ uvedl na tiskové konferenci
SK RVŠ její místopředseda Miroslav Jašurek. Podle jeho názoru bylo jednání o kosmetických změnách a ministr školství
jasně vyjádřil, že nemá v úmyslu v tuto chvíli otevřít širokou koncepční debatu o reformě jako celku. „Situace je v tuto
chvíli velice nepřehledná,“ varoval Jašurek.
Jasné stanovisko k debatě o předložených záměrech reformy formuloval na své páteční tiskové konferenci i ministr
školství Josef Dobeš: „Už nemůžeme psát knihy, diskutovat, musíme činit. Je potřeba reformy ujasňovat, vysvětlovat,
milimetr po milimetru reformu posouvat dál, protože už není mnoho času,“ podotkl ministr.
Nesouhlas s navrhovanými reformami přitom v minulém týdnu vyjádřilo více než 20 000 studujících a akademiků. Vědomí
ohrožení akademických svobod přivedlo do ulic největší počet studentů od roku 1989. „Pro nás je to jasný signál, že si
studující uvědomují ohrožení akademických svobod, samosprávy a autonomie univerzit, které hrozí, pokud by reforma
byla přijata,“ uvedl Jašurek.
Studenti v rámci tiskové konference velmi kladně hodnotili dopad Noci univerzit, jejímž cílem bylo zvýšit informovanost
studentů a veřejnosti. „Účast na přednáškách, debatách a protestních akcích považuje iniciativa Za svobodné  vysoké
školy za velice úspěšnou. V současné době se svými podpisy připojilo více než 6000 studentů, akademiků, ale i
představitelů z řad široké veřejnosti,“ sdělil Richard Císler.
Studenti vysvětlili i důvody své neúčasti na diskusi pořádané firmou Studenta Media, s. r. o, na kterou nebyli přizváni
zástupci studentů UK. Podle jejich názoru, pokud ministr chce jednat se zástupci studentských iniciativ, pak by se mělo
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jednat o přímou iniciativu z ministerstva. „Studentská komora akademického senátu univerzity nebyla na toto jednání
vůbec pozvána,“ vyvrátil zprávy medií zástupce AS UK Martin Holý.


